
Objavljen  Javni  poziv  za  dodjelu  bespovratnih  potpora;  za

poljoprivrednike osigurano 927.871,00 eura

23.2.2023.

Varaždinska županija je danas, 23. veljače, objavila Javni poziv za dodjelu bespovratnih

potpora u poljoprivredi Varaždinske županije za 2023. godinu. Ove godine za tu namjenu

iz svog je proračuna osigurala 927.871,00 eura, odnosno gotovo sedam milijuna kuna.

Detalje  Javnog poziva danas su na imanju OPG-a Kuzmić u naselju  Vinično u Općini

Visoko na konferenciji za medije predstavili župan Varaždinske županije Anđelko Stričak,

pročelnik  Upravnog odjela  za  poljoprivredu i  zaštitu  okoliša  dr.  sc.  Dragutin  Vincek,  a

konferenciji su prisustvovali i načelnik Općine Visoko Dragutin Mateković, načelnik Općine

Breznica Stjepan Krobot, i Općine Breznički Hum Zoran Hegedić, dok im je domaćin bio

vlasnik OPG-a Antonio Kuzmić.

Župan  Varaždinske  županije  Anđelko  Stričak  naglasio  je  da  kada  se  govori  o

poljoprivrednoj  proizvodnji,  da  se  pod  tim  ne  podrazumijeva  samo  poljoprivreda  i

gospodarstvo, već je tu riječ i o nacionalnoj sigurnosti jer samodostatnost u proizvodnji

poljoprivrednih proizvoda je ključ svega.



-Varaždinska županija, iz godine u godinu povećava iznose bespovratnih sredstava našim

OPG-ovcima, odnosno poljoprivrednim proizvođačima. Prošle godine u tu je svrhu bilo

namijenjeno i potrošeno oko 6,5 milijuna kuna, i po prvi put se na te mjere javilo više od

tisuću poljoprivrednih proizvođača, točnije njih 1135. To dovoljno govori o atraktivnosti tih

mjera i interesu građana da se uključe, pogotovo kada govorimo o dodanoj vrijednosti.

Ove godine iz našeg proračunu za tu namjeno izdvojeno je blizu sedam milijuna kuna,

odnosno 927 tisuća eura – rekao je župan Stričak najavivši kako će se na idućoj sjednici

Županijske skupštine raspravljati o Planu razvoja Varaždinske županije do 2027. godine, u

kojem je fokus na gospodarske aktivnosti, a između ostalog i na turizam.

-Izgradnja  gospodarske,  društvene,  turističke  infrastrukture  trebala  bi  biti  pokretač,  da

upravo naši mali proizvođači, OPG-ovi imaju gdje plasirati svoje proizvode. Siguran sam

da će upravo Plan razvoja dati dodatan vjetar u leđa svim našim OPG-ovima, uz ove mjere

koje provodimo već godinama – zaključio je župan.

I  ove  godine,  od  14  mjera,  aktivirano  je  njih  12  koje  se  odnose  na  okrupnjavanje  i

povećanje  poljoprivrednog  zemljišta,  analizu  poljoprivrednog  zemljišta,  očuvanje

tradicionalnih  proizvoda,  obrta  i  usluga,  cjeloživotno  obrazovanje,  podizanje  trajnih

nasada, nabavu i postavljanje sustava za navodnjavanje, nabava i postavljanje sustava za

zaštitu  od  tuče,  nabavu  novih  ili  modernizacija  postojećih  plastenika  ili  staklenika,

usklađivanje  proizvoda  i  usluga  s  potrebama  tržišta,  ekološku  proizvodnja,  zadružno

poduzetništvo, održivu poljoprivrednu proizvodnju.

-Provođenje  mjera  jedna  je  tradicija  koju  smo  preuzeli  iz  europskih  zemalja  gdje

poljoprivrednici  vole  znati  nekoliko  godina  unaprijed  kakve  pomoći  mogu  očekivati  od

općina, županija ili države. Natječaj će biti otvoren tijekom cijele godine, odnosno sve do

iskorištenja namijenjenih financijskih sredstava. Sami poljoprivrednici  već su upoznati  s

procedurom koja je poprilično jednostavna. Dovoljno je prikupiti sve potrebne materijale i

javiti se u Upravni Odjel za poljoprivredu i zaštitu okoliša gdje će ispuniti potrebne obrasce

koji se također, uz Javni poziv, mogu naći na web stranici Varaždinske županije – objasnio

je pročelnik Vincek nadovezavši se kako je ovo predstavljanje javnog poziva samo jedna

od mjera skretanja pažnje da se proizvodnja hrane odvija na području oko nas.

-Hrana  se  ne  proizvodi  u  dućanima,  trgovačkim  lancima.  To  je  samo  jedno  mjesto

distribucije. Neka svi u svojoj blizini pogledaju oko sebe, vide proizvođače i pokušaju kupiti



proizvod ili  direktno od njih  na njihovom imanju ili  preko posrednika,  ali  neka to bude

proizvod iz naše lokalne zajednice – pozvao je Vincek.

OPG Kuzmić korisnici  su potpora zadnjih deset godina i  do sada su sredstva uložili  u

kavez  za  junad,  modernizaciju  farme  sa  vezovima,  podlogom  za  stajanje,  pregrade,

sušare za žitarice, silosi za čuvanje žitarica, laktofriz…. Vlasnik OPG-a Antonio Kuzmić

naglasio je kako je on četvrta generacija u obitelji koja se isključivo bavi poljoprivredom.

-Nažalost, u zadnje vrijeme mljekarstvo stagnira i nekako sve teže ulažemo u mljekarstvo i

razvijamo se, pa se sad polako planiramo prebaciti na tov junadi. U svemu tome dosad

nismo imali baš velike potpore od strane države pa jedino što nam je preostalo su ovakve

potpore male vrijednosti kao što to ima Varaždinska županija. Zapravo i sva ulaganja su

koncipirana na manja sistematska ulaganja gdje nam onda povremeno Županija uskače

ovisno o godini i mogućnostima. Svi bismo mi voljeli da ovakve potpore možda budu i veće

ili većeg intenziteta, ali uvijek smo zahvalni i prvenstveno gospodinu Vinceku koji je uvijek

bio tu za nas, saslušao nas, dao savjet  i  pomogao gdje se pomoći moglo – izjavio je

Antonio Kuzmić.

Načelnik Općine Visoko Dragutin Mateković istaknuo je kako su upravo mjere koje provodi

Varaždinska županija dale određene rezultate.

-Prije desetak godina vjerojatno je bilo 20 posto više zapuštenog zemljišta, a zahvaljujući

ovim mjerama vidimo da se sve više površina obrađuje. Nadam se da će se još mladih

obitelji  uključiti  u  tu  proizvodnju  jer  na  području  općine  većinom  imamo  staračka

domaćinstva i mladi ako neće vidjeti interesa neće nam ostati ovdje živjeti i nastaviti se

baviti se poljoprivredom – upozorio je načelnik Mateković.












